
 

Protokół Nr II/18 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 3 grudnia 2018 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 
Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 15 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
20

 

Sesję zakończono o godz. 13
10

 
 

Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy otworzył Pan Sławomir Stępnik – Przewodniczący Rady 

Gminy, który na po dokonaniu sprawdzenia obecności stwierdził prawomocność obrad. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Następnie powitał obecnych na sali uczestników spotkania i odczytał proponowany porządek 

obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie II Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia Rady Gminy. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji Rewizyjnej. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przedmiotu działania, ustalenia składu 

liczbowego i osobowego Komisji Budżetu – stałej komisji Rady Gminy Widawa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przedmiotu działania, ustalenia składu 

liczbowego i osobowego Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – stałej komisji 

Rady Gminy Widawa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przedmiotu działania, ustalenia składu 

liczbowego i osobowego Komisji Spraw Społecznych i Oświaty – stałej komisji Rady 

Gminy Widawa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2018 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2019 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek od środków transportowych na 

2019 rok. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LI/310/17 Rady Gminy Widawa z dnia 

29 listopada 2017 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Widawa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Widawa. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Widawa. 

15. Wolne wnioski i zapytania. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie obrad. 

Przystępując do realizacji porządku obrad Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. Następnie ze względu na to, iż radni nie mieli 

możliwości z zapoznaniem się z powyższym dokumentem przewodniczący obradom radny 



 

S. Stępnik zaproponował zdjęcie z porządku obrad tego punktu. W dalszej kolejności odczytał 

ostateczną treść porządku obrad. Następnie zarządził głosowanie nad przyjęciem 

następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie II Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji Rewizyjnej. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przedmiotu działania, ustalenia składu 

liczbowego i osobowego Komisji Budżetu – stałej komisji Rady Gminy Widawa. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przedmiotu działania, ustalenia składu 

liczbowego i osobowego Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – stałej komisji 

Rady Gminy Widawa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przedmiotu działania, ustalenia składu 

liczbowego i osobowego Komisji Spraw Społecznych i Oświaty – stałej komisji Rady 

Gminy Widawa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2018 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2019 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek od środków transportowych na 

2019 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LI/310/17 Rady Gminy Widawa z dnia 

29 listopada 2017 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Widawa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Widawa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Widawa. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad. 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty 13 głosami „za”, przy czym 2 radnych 

nie wzięło udziału w głosowaniu. 

(Protokół z głosowania nad porządkiem obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Ad. 2 
W następnym punkcie obrad, który dotyczył podjęcia uchwały w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Rewizyjnej Przewodniczący Rady w pierwszej kolejności poinformował 

zebranych, iż po wcześniejszych uzgodnieniach z całym składem Rady Gminy będzie 

zgłaszał kolejno skład liczbowy i osobowy do poszczególnych stałych komisji. Wobec 

powyższego zaproponował, aby Komisja Rewizyjna składała się z 5 członków 

w następujących osobach: 

 Eugeniusza Pokorskiego, 

 Stanisława Pokorskiego, 

 Ewy Kaczmarek, 

 Marka Olejniczaka, 

 Wandy Nowak. 

Następnie z uwagi na to, iż nie zgłoszono innych kandydatur oraz ze względu na to, że 

powyżej wymienione osoby wyraziły zgodę na członkostwo w Komisji Rewizyjnej 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały zawierającej pięcioosobowy skład 

w wyżej wymienionych osobach. Następnie zarządził głosowanie w wyniku, którego 



 

Uchwała Nr II/3/18 w sprawie ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji Rewizyjnej 

została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/3/18 w sprawie ustalenia składu liczbowego 

i osobowego Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 3 
Realizując kolejny punkt obrad Przewodniczący Rady zaproponował, aby Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji składała się również z 5 członków w następujących osobach: 

 Wiesława Błaszczyka, 

 Andrzeja Jasiaka, 

 Czesława Mikły, 

 Wandy Nowak, 

 Piotra Śniega. 

Następnie z uwagi na to, iż nie zgłoszono innych kandydatur oraz ze względu na to, że 

powyżej wymienione osoby wyraziły zgodę na członkostwo w Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały zawierającej pięcioosobowy 

skład w wyżej wymienionych osobach. Następnie zarządził głosowanie w wyniku, którego 

Uchwała Nr II/4/18 w sprawie ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich 

radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/4/18 w sprawie ustalenia składu liczbowego 

i osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Ad. 4 
W następnym punkcie obrad Przewodniczący Rady odczytał ujęty w paragrafie pierwszym 

przedmiotowego projektu uchwały zakres działalności Komisji Budżetu. Następnie 

zaproponował, aby wspomniana komisja liczyła 7 członków w osobach: 

 Wiesława Błaszczyka, 

 Rafała Brożyny, 

 Stanisława Pokorskiego, 

 Marka Kapiczyńskiego, 

 Jana Kraty, 

 Wandy Nowak 

 Tadeusza Pacholika. 

Następnie z uwagi na to, iż nie zgłoszono innych kandydatur oraz ze względu na to, że 

powyżej wymienione osoby wyraziły zgodę na członkostwo w Komisji Budżetu 

Przewodniczący Rady przystąpił do odczytania treści projektu uchwały zawierającej 

siedmioosobowy skład w wyżej wymienionych osobach. 

Przerywając wystąpienie Przewodniczącego Rady głos zabrała Pani Elżbieta Pluta Skarbnik 

Gminy, która zasugerowała wprowadzenia poprzez autopoprawkę punktu związanego 

z przedmiotem działalności komisji dotyczącego konieczność omawiania projektów uchwał 

w sprawie zmian w budżecie gminy. 

Następnie po krótkiej dyskusji odstąpiono od tej propozycji, wobec powyższego 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w takim kształcie, jaki był 

przedłożony radzie w materiałach sesyjnych. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w wyniku, którego Uchwała Nr II/5/18 

w sprawie określenia przedmiotu działania, ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji 

Budżetu – stałej Komisji Rady Gminy Widawa została przyjęta 15 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/5/18 w sprawie określenia przedmiotu 



 

działania, ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji Budżetu – stałej komisji Rady 

Gminy Widawa stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Ad. 5 
W toku dalszej części obrad Przewodniczący Rady poinformował, iż kolejny projekt uchwały 

dotyczy określenia przedmiotu działania, ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska – stałej komisji Rady Gminy Widawa. Następnie 

odczytał zakres spraw, jakimi ma się zajmować wspomniana komisja, a także zaproponował 

siedmioosobowy jej skład. W dalszej kolejności wymienił radnych, którzy winni zostać 

członkami przedmiotowej komisji w następujących osobach: 

 Wiesław Błaszczyk, 

 Rafał Brożyna, 

 Eugeniusz Pokorski, 

 Marek Olejniczak, 

 Czesław Mikła, 

 Sylwester Morawski, 

 Piotr Śnieg. 
W dalszej kolejności z uwagi na to, iż nie zgłoszono innych kandydatur oraz ze względu na 

to, że powyżej wymienione osoby wyraziły zgodę na członkostwo w Komisji Infrastruktury 

i Ochrony Środowiska Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały zawierającej 

siedmioosobowy skład w wyżej wymienionych osobach. Następnie zarządził głosowanie 

w wyniku, którego Uchwała Nr II/6/18 w sprawie określenia przedmiotu działania, ustalenia 

składu liczbowego i osobowego Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – stałej 

Komisji Rady Gminy Widawa została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/6/18 w sprawie określenia przedmiotu 

działania, ustalenia składu liczbowego i osobowego Komisji Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska – stałej komisji Rady Gminy Widawa stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Ad. 6 
Przystępując do realizacji następnego punktu obrad Przewodniczący Rady w pierwszej 

kolejności zapoznał zebranych z przedmiotem działania Komisji Spraw Społecznych 

i Oświaty zawartego w paragrafie pierwszym przedłożonego projektu uchwały. Następnie 

zaproponował, aby wspomniana komisja składała się również z 7 członków w następujących 

osobach: 

 Tadeusza Pacholika, 

 Stanisława Pokorskiego, 

 Andrzeja Jasiaka, 

 Ewy Kaczmarek, 

 Marka Kapiczyńskiego, 

 Jana Kraty, 

 Wandy Nowak. 

Następnie z uwagi na to, iż nie zgłoszono innych kandydatur oraz ze względu na to, że 

powyżej wymienione osoby wyraziły zgodę na członkostwo w Komisji Spraw Społecznych 

i Oświaty Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały zawierającej 

siedmioosobowy skład w wyżej wymienionych osobach. Następnie zarządził głosowanie 

w wyniku, którego Uchwała Nr II/7/18 w sprawie ustalenia składu liczbowego i osobowego 

Komisji Spraw Społecznych i Oświaty – stałej komisji Rady Gminy Widawa została przyjęta 

15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/7/18 w sprawie ustalenia składu liczbowego 



 

i osobowego Komisji Spraw Społecznych i Oświaty – stałej komisji Rady Gminy Widawa 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił kilkuminutową przerwę. 

 

Ad. 7 
Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady w pierwszej kolejności poprosił o zabranie głosu 

Panią Skarbnik, która w sposób szczegółowy omówiła zmiany, jakie zostaną wprowadzone 

w budżecie gminy po zatwierdzeniu przedłożonej uchwały. 

Następnie ze względu na to, iż nikt z obecnych nie zgłosił uwag do omówionego powyżej 

aktu Przewodniczący Rady odczytał jego treść i zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr II/8/18 Rady Gminy Widawa w sprawie zmiany 

w budżecie Gminy Widawa na 2018 r. została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie 

przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/8/18 w sprawie zmiany w budżecie Gminy 

Widawa stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Ad. 8 
Realizując dalszą część obrad przewodniczący obradom radny S. Stępnik poprosił Wójta 

Gminy o omówienie przedłożonego projektu uchwały dotyczącego stawek podatku od 

nieruchomości.  

Wobec powyższej prośby Wójt Gminy w pierwszej kolejności przedstawił założenia 

niniejszego aktu odczytując zestawienie poszczególnych stawek podatku, jakie obowiązują 

w porównaniu do proponowanych zmian. W toku dalszej wypowiedzi uzasadnił konieczność 

wzrostu poziomu kwot podatku. Następnie odnosząc się do kolejnego projektu uchwały 

wyjaśnił, iż wysokość proponowanych stawek od środków transportowych uległa 

zwiększeniu w minimalnym stopniu. 

Następnie głos zabrał radny R. Brożyna pytając o to, czy było zrobione rozeznanie wśród 

ościennych gmin dotyczące tego, jak kształtują się stawki podatku od środków 

transportowych w tych samorządach. Następnie zauważył, iż może okazać się tak, że 

przedsiębiorcy przeniosą się, tam gdzie będą obowiązywały niższe stawki. 

Odnosząc się do powyższego Przewodniczący Rady zauważył, iż podobne pytanie padło na 

jednym z posiedzeń poprzedniej kadencji, a kwestia ta została przedyskutowana na 

posiedzeniu Komisji Budżetu w rezultacie, czego obniżone zostały stawki podatku od 

środków transportowych, co przyniosło wręcz odwrotny skutek, ponieważ nie zarejestrowano 

większej ilości pojazdów, a dochody z tego podatku były niższe. W toku dalszego wystąpienia 

radny S. Stępnik poinformował zebranych o tym, kto zgłosił taką propozycję oraz jakich 

pojazdów dotyczyła ta obniżka. Następnie nadmienił, iż na wspomnianej komisji dokonano 

również analizy tych podatków w porównaniu z maksymalnymi oraz minimalnymi limitami 

uznając, iż obowiązujące na naszym terenie kształtują się na średnim poziomie i nie są 

wygórowane w porównaniu z innymi samorządami. 

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał jeszcze Wójt Gminy, który wyjaśnił, iż 

to nie jest tak, że to tylko w naszej gminie są podnoszone stawki podatku i nasz samorząd nie 

jest jakimś ewenementem w skali całego kraju. Ponadto dodał, iż wzrost stawek jest 

minimalny. 

Następnie ze względu na brak dodatkowych pytań do przedłożonego w tym punkcie projektu 

uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr II/9/18 Rady Gminy Widawa 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2019 rok została 

przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/9/18 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2019 rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 



 

Ad. 9 
W kolejnym punkcie, jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który w uzupełnieniu do 

wcześniejszego wystąpienia wyjaśnił, iż podatek od środków transportowych podnoszony jest 

w skali dwóch lat o 2%, natomiast inflacja w ciągu roku wzrasta również w tej wysokości 

wobec, czego w ciągu tego okresu o 4%, zatem jest to niewielki wzrost. 

W dalszej kolejności ze względu na brak uwag oraz pytań do omówionego aktu 

Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad jego 

podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr II/10/18 Rady Gminy Widawa 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2019 rok 

została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/10/18 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych na 2019 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Ad. 10 
Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszony został również Wójt Gminy, który 

wyjaśnił przyczyny podwyższenia stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych. W toku 

swej wypowiedzi w sposób szczegółowy omówił procedurę związaną z wyłonieniem 

odbiorcy. Ponadto pokrótce wymienił składniki, jakie wchodzą w skład kosztów omawianej 

usługi. Następnie Pan Wójt nadmienił, iż stawka za odbiór odpadów wzrośnie z kwoty 

10,00 zł do sumy 12,50 zł od jednej osoby. Dodatkowo zauważył, iż w ościennych gminach 

również będą obowiązywać wyższe koszty. Kontynuując swą wypowiedź wyjaśnił, iż 

przedsiębiorca zajmujący się odbiorem odpadów na naszym terenie przeprowadził kilka dość 

kosztownych inwestycji, co miało swe odzwierciedlenie w zaoferowanej cenie. Dodatkowo 

zaproponował, aby zaprosić przedstawicieli firmy, którzy w sposób bardziej szczegółowy 

będą mogli przedstawić wszystkie czynniki, jakie mają wpływ na wzrost kosztów 

wykonywanej przez nich usługi. Następnie raz jeszcze podkreślił, iż jako Wójt Gminy nie ma 

wpływu na kształtowanie się omawianych stawek, a gmina nie ma prawa zarabiać na tego 

typu zadaniach. W toku dalszego wystąpienia nadmienił, iż rosną opłaty za odpady 

komunalne i prawdopodobnie będą w dalszym ciągu wzrastały i trudno przewidzieć do 

jakiego poziomu, natomiast z budżetu samorządu również nie można dokładać do kosztów, 

jakie ponoszą prywatne osoby. Dodatkowo wyjaśnił, iż są również mieszkańcy, którzy nie 

uiszczają takich opłat wobec, czego należy również prowadzić procedurę windykacyjną, bo 

tak nakazują przepisy prawa, co w rezultacie generuje dodatkowe koszty. Wymienił również 

kwotę zaległości, jaka rokrocznie musi być pokrywana z budżetu gminy. 

Następnie w temacie głos zabrał rady R. Brożyna, który uzasadniając swą propozycję 

zasugerował wprowadzenie kwartalnego poboru wspomnianej opłaty, a także umożliwienie 

pobierania jej przez inkasentów od mieszkańców, którzy wyrażą taką chęć. Zaznaczył 

mianowicie, iż dla osób zwłaszcza starszych jest to dość kłopotliwe zważając również na 

liczbę autobusów, jakie obecnie poruszają się po naszej gminie. Ponadto zaznaczył, iż jest to 

jedynie propozycja, jaką jego zdaniem należałoby ująć z uwagi na to, iż procedowana jest 

uchwała związana nie tylko z wysokością stawek, ale również metodą ustalenia tej opłaty. 

W odniesieniu do powyższej uwagi głos zabrał Przewodniczący Rady, który zauważył, iż nie 

dotyczy to metody, lecz sposobu pobierania opłaty, a to z kolei reguluje Rozporządzenie. 

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, iż jeśli chodzi o zbiórkę 

opłat w systemie miesięcznym wynika to z tego, iż co miesiąc należy przekazać firmie całość 

kwoty za wykonaną usługę, natomiast nie będzie to możliwe, gdy wpłaty zostaną uiszczone 

dopiero po upływie kwartału. Ponadto w sposób bardziej szczegółowy omówił, w jaki sposób 

następuje rozliczanie i jakie konsekwencje wynikałyby dla budżetu gminy w przypadku 

uwzględnienia zgłoszonej propozycji. Następnie odnosząc się do poboru opłat w formie 

inkaso zaznaczył, iż kwestia ta była już wcześniej analizowana i ze względów formalnych nie 



 

może być realizowana. 

Po wypowiedzi Wójta głos zabrał Przewodniczący Rady, który zauważył, iż nikt nikomu nie 

zabrania wnoszenia opłat za kwartał, a nawet za cały rok. 

Następnie podtrzymując swe stanowisko głos zabrał ponownie radny R. Brożyna, który 

poddał pod rozwagę, przy okazji kolejnego przetargu uwzględnienia kwestii rozliczania się 

z firmą w systemie kwartalnym. 

Odnosząc się do powyższej uwagi Przewodniczący Rady zaproponował złożenie w tej 

sprawie wniosku do Komisji Budżetu. 

W tym miejscu radny R. Brożyna zaznaczył, iż ma jeszcze jedno pytanie, aczkolwiek 

zachowa je i zada dopiero w trakcie posiedzenia wspomnianej komisji. 

Następnie ze względu na brak dalszych uwag przewodniczący obradom radny S. Stępnik 

odczytał treść przedmiotowego projektu uchwały i zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr II/11/18 Rady Gminy Widawa zmieniającej uchwałę 

Nr LI/310/17 Rady Gminy Widawa z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty 

została przyjęta 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się”. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/11/18 zmieniającej uchwałę Nr LI/310/17 Rady 

Gminy Widawa z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu). 

 

Ad. 11 
W następnym punkcie obrad Przewodniczący Rady w pierwszej kolejności odczytał część 

projektu uchwały dotyczącego proponowanych stawek poszczególnych składników 

składających się na wynagrodzenie Wójt Gminy. Ponadto w uzasadnieniu wyjaśnił, iż jest to 

druga kadencja, którą będzie sprawował obecny włodarz, a stawki nie ulegają zmianie i ich 

maksymalna wysokość jest odgórnie narzucona. Następnie zaznaczył, iż taką propozycję 

przedstawia prezydium rady, a jeżeli ktoś ma inne sugestie, to ma prawo je zgłosić. 

W temacie głos zabrał radny R. Brożyna, który zapytał o całkowitą kwotę wynagrodzenia, 

przy przedstawionych założeniach. 

Odpowiedzi na to zapytanie udzielił Przewodniczący Rady zaznaczając, iż w sumie będzie to 

9 240,00 zł brutto wraz z dodatkiem stażowym. 

Natomiast radny R. Brożyna zapytał, czy jest wiadomo, na jakim poziomie zostało ustalone 

wynagrodzenie Wójta Gminy na posiedzeniu poprzedniej rady. 

W odpowiedzi na to pytanie przewodniczący obradom radny S. Stępnik wyjaśnił, iż 

wynagrodzenie zasadnicze było na takim samym poziomie, z kolei dodatek funkcyjny był 

o 100,00 zł niższy, natomiast dodatek specjalny kształtował się na poziomie 20%. Ponadto 

wyjaśnił, iż wzrost wspomnianego dodatku należy umotywować tym, iż Wójt Gminy 

wykonuje wiele wyjazdów po terenie gminy za co nie przysługują mu delegacje wobec, czego 

stanowi to swego rodzaju rekompensatę zarówno za koszty paliwa, jaki też amortyzację 

pojazdu, a z tego co się orientuje w innych samorządach do tego typu objazdów służą 

samochody służbowe. 

Następnie radny M. Olejniczak zaznaczył, iż jego zdaniem Wójt zasłużył na podwyżkę, gdyż 

na początku poprzedniej kadencji obniżył pensję o 2 500,00 zł. 

Z kolei radny Cz. Mikła zaznaczy, iż Panu Wójtowi należy się podwyżka za te cztery lata 

kadencji podczas, której bardzo wiele zrobił. Następnie dodał, iż należy to docenić i podnieść 

jeszcze ta pensję o 15%. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady zaznaczył, iż w tym momencie nie ma mowy 

o podwyższaniu, czy też obniżaniu, lecz ustalaniu wynagrodzenia Wójta Gminy. 

Z kolei radny R. Brożyna zauważył, iż na sukces Wójta Gminy pracują również jego 

pracownicy, wobec czego poddaje mu, jako „szefowi” Urzędu Gminy kwestię podniesienia 



 

wynagrodzeń również tym pracownikom, którzy przyczynili się do jego sukcesu. 

Z powyższą wypowiedzią zgodził się Przewodniczący Rady zaznaczając, iż jest to cenna 

uwaga, aczkolwiek rada nie jest kompetentna do ingerowania w takich kwestiach. 

Następnie ze względu na brak dalszych uwag Przewodniczący Rady odczytał treść 

przedmiotowego projektu uchwały i zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr II/12/18 Rady Gminy Widawa w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Widawa została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie 

przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/12/18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Wójta Gminy Widawa stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Ad. 12 
Uzasadnienie do kolejnego projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy zaznaczając, iż 

z uwagi na złożenie przez Panią Elżbietę Pluta dotychczasową Skarbnik Gminy rezygnacji 

z pełnionej funkcji on jako Wójt Gminy złożył do Rady Gminy wniosek o jej odwołanie. 

Następnie pokrótce przedstawił, jak przebiegała współpraca w trakcie ubiegłej kadencji. 

Następnie Przewodniczący Rady ze względu na brak uwag do przedstawionego projektu 

uchwały odczytał jego treść i zarządził głosowanie. W wyniku przeprowadzenia głosowania 

Uchwała Nr II/13/18 Rady Gminy Widawa w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Widawa 

została przyjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/13/18 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy 

Widawa stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

Następnie głos zabrała Pani Elżbieta Pluta, która w pierwszej kolejności przedstawiła powód 

swojej rezygnacji, a następnie podziękowała wszystkim swoim pracownikom oraz Wójtowi, 

Sekretarzowi i poprzedniemu składowi Rady Gminy. Ponadto życzyła dalszych sukcesów, 

a także zapewniła, iż w przyszłości również będzie służyła pomocą. 

Następnie w imieniu poprzedniej Rady Gminy Przewodniczący Rady podziękował za 

współpracę i złożył najlepsze życzenia. 

Podobnie Wójt Gminy w imieniu wszystkich pracowników życzył wszystkiego, co najlepsze 

oraz złożył podziękowania za dotychczasową współpracę, która jak już wspomniano nie do 

końca zostanie zakończona. 

 

Ad. 13 
W kolejnym punkcie jako pierwszy wystąpił również Wójt Gminy, który zaznaczył, iż tak 

ważne stanowisko niezwłocznie musi zostać obsadzone. Następnie wyjaśnił, iż działając na 

podstawie zapisów ustawy o samorządzie gminnym wnosi o powołanie na funkcję Skarbnika 

Gminy Panią Ewę Wartałowicz. W toku dalszego wystąpienia zaprezentował osobę Pani 

E. Wartałowicz uzasadniając jednocześnie swój wybór. 

Słowa poparcia dla przedstawionej kandydatury skierował również radny R. Brożyna, który 

zaznaczył, iż miał okazję przez okres około siedmiu lat współpracować z Panią 

E. Wartałowicz, jako pracownik Urzędu Gminy wobec, czego potwierdza jej kompetencje, 

a także pracowitość. Następnie zapytał, czy przewiduje się powołanie kogoś na miejsce 

dotychczasowego Zastępcy Skarbnika Gminy. 

Odpowiadając na powyższe Wójt Gminy przyznał, iż obecnie jest wakat na tym stanowisku 

niemniej jednak w najbliższej przyszłości podjęte zostaną procedury, aby obsadzić również 

i to stanowisko. 

W dalszej kolejności z uwagi na brak dalszych pytań do przedłożonego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady odczytał treść aktu i zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzenia głosowania Uchwała Nr II/14/18 Rady Gminy Widawa 

w sprawie powołania Skarbnika Gminy Widawa została przyjęta 15 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych 



 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr II/14/18 w sprawie powołania Skarbnika Gminy 

Widawa stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

 

Ad. 14 
W punkcie dotyczącym wolnych wniosków i zapytań jako pierwszy głos zabrał radny R. 

Brożyna, który zaznaczył, iż działając w imieniu mieszkańców z okręgu, w którym został 

wybrany, jak również sąsiednich miejscowości i którzy wielokrotnie zwracali uwagi 

dotyczące obsady lekarskiej w Gminnym Ośrodku Zdrowia w Chociwiu. Nadmienił, iż 

chodzi między innymi o to, iż po rezygnacji jednego z lekarzy przyjęcia pacjentów odbywają 

się jedynie przez sześć godzin trzy dni w tygodniu, a to jest stanowczo zbyt mało zdaniem 

mieszkańców. Ponadto zapytał, czy są jakieś widoki na to, że zatrudniony zostanie jakiś nowy 

lekarz i czy obecny stan ulegnie zmianie w niedalekiej przyszłości. 

Odpowiadając na powyższe głos zabrał Wójt Gminy, który przyznał, iż zaistniał pewien 

problem, a mianowicie chodzi o pieniądze. Nadmienił, iż do Ośrodka Zdrowia w Brzykowie 

została zatrudniona Pani Doktor, z którą współpraca układała się bardzo dobrze, mimo to 

jednak złożyła ona wypowiedzenie warunków pracy argumentując to tym, iż musi 

wykonywać swój etat w kilku placówkach i prawdopodobnie przyczyniły się do tej decyzji 

również jakieś kwestie finansowe, niemniej jednak znalazła ona zatrudnienie w sąsiedniej 

Gminie Szczerców. Następnie Pan Wójt zaznaczył, iż nie można nikogo zmuszać do 

współpracy, jak również generować dodatkowych środków z budżetu gminy, gdyż są one 

ograniczone. W toku dalszej wypowiedzi wyjaśnił, na czym polega finansowanie Publicznego 

Ośrodka Zdrowia. Dodatkowo zaznaczył, iż zapełniony został niezwłocznie wakat, ale 

dokonać należy jeszcze pewnych zmian organizacyjnych, co pokrótce omówił. Ponadto 

zaznaczył, iż pacjenci, którym nie uda się dostać na wizytę w danym Ośrodku Zdrowia mogą 

skorzystać z usług innej poradni na terenie gminy i tam uzyskać pomoc, gdyż każdy 

mieszkaniec ma do tego prawo. Kontynuując swą wypowiedź nadmienił, iż wszystkie te 

zmiany podyktowane są kwestiami finansowymi, gdyż przeciętny koszt zatrudnienia lekarza 

mieści się w granicach 12-15 tys. zł miesięcznie brutto. Dodatkowo nadmienił, iż problem 

ogólnie jest ze znalezieniem lekarza, który podjąłby prace na naszym terenie, wobec 

powyższego należy zadowolić się tym, co obecnie jest z uwagi na ograniczone środki 

pieniężne i dopiero po przeanalizowaniu budżetu okaże się, jakie będzie można podjąć inne 

działania. Następnie zasugerował, aby na posiedzenie Komisji Budżetu zaprosić dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Ośrodka Zdrowia, który przedstawi sytuację finansową 

placówek zdrowia. Na zakończenie swej wypowiedzi odniósł się jeszcze do kwestii planów 

związanych z uruchomieniem poradni ginekologicznej, a także działalności rehabilitacji. 

Po wypowiedzi Wójta Gminy głos zabrał radny Cz. Mikła, który zapytał o to, czy światło na 

Dębinie w końcu się zaświeci, czy też nie. 

W odpowiedzi na powyższe Wójt Gminy wyjaśnił, iż kontynuowane są prace nad 

opracowaniem projektu, natomiast dopiero w przyszłorocznym budżecie trzeba będzie 

zabezpieczyć środki na jego realizację. Natomiast nadmienił, iż również konieczne będzie 

przygotowanie się do złożenia wniosków na dofinansowanie budowy dróg w naszej gminie, 

wobec czego konieczne jest usystematyzowanie pewnych środków w planie finansowym. 

 

Ad. 15 
W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń 

majątkowych wskazując jednocześnie termin, w jakim to powinno ostatecznie nastąpić. 

Następnie odczytał informację związaną z wyborem podmiotu, w jakim powinna być 

odbywana kara ograniczenia wolności oraz prace społecznie-użyteczne. W toku dalszego 

wystąpienia Przewodniczący Rady poinformował zebranych o terminie i miejscu kolejnej 

sesji Rady Gminy oraz posiedzeniach poszczególnych komisji Rady Gminy. 

Odnośnie sesji Rady Gminy uwagę zgłosił Wójt Gminy, który poprosił, aby rozpoczęła się 



 

ona o godzinie 12. 

Do powyższej prośby przychylił się Przewodniczący Rady. 

Następnie głos zabrała Pani Agnieszka Leopolska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w kwestii prowadzonej akcji charytatywnej na rzecz jednego z podopiecznych, 

a mianowicie poprosiła o wsparcie tej inicjatywy. Następnie poinformowała ile środków 

udało się zebrać do tej pory. 

W tym miejscu głos zabrał Przewodniczący Rady, który poprosił o wsparcie finansowe na 

rzecz chorej dziewczynki, która jest mieszkanką naszej gminy. Dodał, iż udało się zebrać 

niewielką część środków, niemniej jednak lek niosący pomoc jest bardzo drogi wobec, czego 

poprzez określoną fundację można wpłacać pieniądze na wspomniany cel. 

Następnie głos zabrał radny powiatowy Mateusz Barwaśny, który wywiązując się z obietnicy 

informowania lokalnego społeczeństwa z działalności samorządu powiatowego 

poinformował, iż odbyła się już druga sesja Rady Powiatu Łaskiego w trakcie, której podjęta 

została uchwała w kwestii odśnieżania dróg powiatowych. Ponadto nadmienił, iż na ręce 

Starosty Powiatu złożył wniosek dotyczący kontynuacji budowy chodnika w miejscowości 

Zawady. Dodatkowo poinformował w skład jakich komisji wchodzą radni z terenu gminy 

Widawa. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady podziękował za podjęcie wspomnianej uchwały. 

Natomiast Wójt Gminy zarosił wszystkich zebranych do udziału w gminnej wigilii wskazując 

termin i miejsce tej uroczystości. Ponadto nadmienił, iż o godzinie 14 odbędzie się uroczyste 

otwarcie przebudowanej drogi, a mianowicie ulicy Nowy Rynek. 

Ponadto odnosząc się do wysokości opłat za odpady komunalne głos zabrał Pan Zdzisław 

Olczak – sołtys sołectwa Restarzew Cmentarny. 

Odnosząc się do powyższego wystąpienia Wójt Gminy zaznaczył raz jeszcze, iż nie ma 

żadnego wpływu na to, jakie stawki mają obowiązywać za odpady komunalne. Ponadto 

dodał, iż można zaprosić przedstawicieli firmy o przedstawienie czynników, jakie miały 

wpływ na wzrost kosztów za odbiór odpadów.  

 

Ad. 16 
Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy podziękował za 

udział w obradach i zamknął kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta    Sławomir Stępnik 

 


